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19u30 in Het Perron, 
grote vergaderzaal derde verdieping 

 

 

 

We verwelkomen Stijn Adriaen als nieuw effectief lid dat het RLWH vertegenwoordigt. Hij 

is landschapsplanner en bomenkenner. Heeft vroeger gewerkt voor de Groendienst en 

kent dus de materie heel goed. Zijn vervanger wordt wellicht Xavier Vlaminck.  

 

1. Goedkeuring vorig verslag 

 

Verslag wordt goedgekeurd 

 

2. Afsprakennota 

 

Om discussies over de interne werking en de besluitvorming zoveel als mogelijk 

uit te sluiten werkt het bestuur aan een afsprakennota dat op de volgende 

plenaire bijeenkomst wordt besproken en indien mogelijk goedgekeurd. Deze 

afsprakennota kan indien nodig jaarlijks geëvalueerd worden. Eén van de 

afspraken in de nota zou kunnen gana over het tijdig versturen van de verslagen. 

 

3. Financiële toestand 

 

Zie bijlage, werd meegestuurd met uitnodiging 

Grootste uitgaven was het organiseren Groene Pluim.  

Na de uitgaven wordt de kas jaarlijks terug aangevuld tot max 3.000 €. De 

penningmeester zal dit regelen. 

De bijdragen voor de verenigingen komen van een ander budget, dit wordt vanuit 

de stad geregeld. 

Dit jaar wordt geen Groene Pluim uitgereikt. (Tweejaarlijkse organisatie cfr. de 

resultaten van de bevraging van de leden.) 

 

4. Mededelingen schepen en diensten 

- Advies van de Milieuraad ivm windmolens werd meegenomen door stadsbestuur. Dit is niet 

hetzelfde advies als dat van de stad. Wij vragen duidelijk een onderzoek naar de 

mogelijkheden in de zone aan de oostkant van de Industriezone. Volgens het advies van stad 

is er bijna geen plaats voor windmolens, ook oostelijk van het industriegebied, als de 

afstandsregels worden gerespecteerd. Repowering van de huidige windmolens is het enige 

die overblijft. De stad heeft echter weinig invloed: Vlaanderen beslist! 

Hoever is het advies windenergie verenigbaar met het burgemeestersconvenant en het 

bestuursakkoord dat voorziet in extra grote windmolens? De Milieuraad berekende eerder 

dat om de helft van die doelstelling te halen minstens een tiental extra windmolens nodig 

zijn. 

Om de doelstellingen van het burgemeestersconvanant te halen mag men niet alleen 

rekenen op windenergie, al weten we dat dit het meeste CO2 uitstoot zou besparen. Ook 

andere zaken moeten meegerekend worden: besparing elektriciteit, isolatie gebouwen, 



toename zonnepanelen, enz.). Cijfers zijn belangrijk om te weten hoe ver we staan. De 

Werkgroep Klimaat wordt terug geactiveerd om dit op te volgen.  

- Relighting-programma loopt verder: TL-lampen worden overal vervangen door 

ledverlichting.  

- Medewerking ‘actie tegelwippen’ wordt goedgekeurd door Ieper. De folder gevelbegroeiing 

kont terug. Verloren voetpaden worden verwijderd.  

Suggestie Milieuraad: dit project best opstarten met actie op de Leet. 

- Opening parkgebied langs Molenweg op zaterdag 11 maart om 14.00u. Mooi geslaagd 

project! 

- Er werd 6 ha bos aangeplant in Passendaleveld. In totaal komt 10 ha nieuwe natuur bij.  Met 

dank aan dit bestuur, die een sterke samenwerking met ANB ondersteunde. De Milieuraad 

feliciteert de schepen en de diensten met dit prachtige resultaat.  

5. Werkgroep Natuur 

- De Milieuraad betreurt de zeer beperkte groenaanleg op de Leet en heeft vragen bij de 

ontwikkeling van het Astridpark. We namen contact met de groendienst om met open geest 

te praten over mogelijkheden om meer bomen aan te planten. Die zijn heel belangrijk voor 

afkoeling en schaduw. De 7 ‘Valse Christusdoorns’ die werden aangeplant op de Leet zouden 

beter bestand zijn tegen droogte. Er zou ook gezorgd zijn voor verbinding ondergronds van 

de bomen en een beter waterbuffer, maar dat is niet zeker. De bomen die werden besteld 

om aan te planten in Astridpark waren niet van goeie kwaliteit. Hopelijk worden er nog bij 

geplant.  

We weten ook graag hoe het Astridpark verder zal beheerd en eventueel nog beplant 

worden. Er werden ruigtes met bloemen om insecten aan te lokken beloofd, maar dat is nu 

nog niet zichtbaar. We vragen dan ook correcte informatie aan de groendienst.  

- De bomen op de markt zijn haagbeuken en minder aangepast aan droogte. De plantputten 

zijn te klein en niet met elkaar verbonden. Strooizout is hier ook een probleem in de winter.  

- Gebouwen van de FOD Financiën nabij de vestingen werden verkocht. Het bosje die 

eigenlijk hoort tot vestinggebied zou moeten blijven bestaan als groene zone. We volgen dit 

op. 

- De wegen binnen het bosrijke gebied van de Ieperboog zouden autoluw worden gemaakt 

om de vele verkeersslachtoffers onder het wild te verminderen. Vooral de populatie reeën is 

sterk toegenomen. Er is ook in die omgeving veel zachte recreatie. Misschien kan in bepaalde 

straten een knip worden voorzien. Voor de drukke Komenseweg kan eventueel een ecoduct 

worden voorzien alsook bijvoorbeeld onder de spoorweg. 

- De MR vraagt om op korte termijn inzage te krijgen in de planning / visie voor 2 belangrijke 

groenprojecten: Jan Ypermanpark en herinrichting Openluchtzwembad. Beide kunnen best 

op de eerstvolgende WG Natuur aan bod komen, dit wordt nagevraagd. 

- Bijeenkomst Werkgroep Natuur komt bijeen op 6 april om 18.30u, met aanwezigheid van 

Ria Cardoen en Hans Vermeersch. 

 

 



6. Trage wegen 

Er is een stagiair bezig met alles in kaart te brengen. 2/3 is ongeveer klaar. Zou binnen een 

week klaar kunnen zijn. Ook met de Sportdienst zijn afspraken rond mountainbikeroutes. Er 

wordt een visie opgemaakt binnen 3 weken waarop de Milieuraad dan advies kan geven. 

Hiertoe wordt best een Werkgroep-bijeenkomst vastgelegd, wordt opgevolgd. 

7. Jan Ypermanpark 

Op 13 maart wordt voorontwerp voorgeteld op college. De directie van het Jan 

Ypermanziekenhuis is kenbaar op de hoogte van het voorontwerp. We betreuren dat de 

Milieuraad nog geen inzicht heeft gekregen. (Zie hierover verslag Werkgroep Natuur). 

Op 6 mei zou er een infodag volgen 

 

8. Mobiliteit 

Eerste fietsstraten zijn eindelijk een feit op woensdag 1 maart werden de Menenstraat, de 

Boterstraat en de Steurstraat als fietsstraten ingereden. 

De doortocht over de Grote Markt werd echter niet als fietsstraat weerhouden. De 

Milieuraad betreurt dit. We pleiten ook voor de beloofde uitbreiding met de noord-zuid 

fietsas, van Diksmuidepoort naar Rijselpoort, en de realisatie van de fietsring met 

voorrangspositie voor fietser op oversteekpunten. Over de fietsring worden wel vragen 

gesteld: het mag niet de bedoeling zijn om fietsers te sturen naar deze ring. Ringwegen zijn 

eerder een concept voor auto’s. 

De signalisatie van de fietsstraten op de weg is niet oké. De fietssignalisatie had groter en in 

het midden van de weg moeten staan, net zoals dit bij fietstraten in andere steden het geval 

is. Nu lijkt het meer op suggestiestroken.  

De voorzitter zal een brief richten aan het stadsbestuur waarin we de inrichting van de eerste 

fietsstraten waarderen, maar verder aandringen (en zullen blijven ijveren) voor een 

volwaardige fietsvriendelijke en -veilige binnenstad die samengaan met voldoende en 

opvallende signalisatie. 

 

9. Klimaatpact 

De duurzaamheidsambtenaar overloopt het rapport met de resultaten van 2021 en 2022.  

- Werf 1: aanplantingen bomen en stuiken : 35.000 stuks geplant (is intussen al 60.000, nvdr) 

- Werf 2: Verrijk je wijk – hernieuwbare energie 1.4%. 

- Werf 3: Deelauto’s 8.7%, Laadpalen 26.6% , Fietspaden. 

- Werf 4: ontharding 4.476 m². Hoe bereken je ontharding? Nog steeds zijn privépersonen 

aan het betonneren, er komt dus meer beton dan er verdwijnt. Ook bedrijven geven niet 

altijd door wat voor besparingen ze doen. Burgers kunnen hun inspanningen doorgeven op 

de website groenblauwpeil.be. Maar doen ze dat effectief?  

- Er worden zonnepanelen geplaatst op diverse stadsgebouwen. Er wordt gedacht om 

energie te delen binnen eigen gebouwen. Ook privé kan dat maar het is niet gratis.  

- Relighting van alle OC’s en ook de voetbalvelden komen aan beurt. Openbare verlichting 

vervangen klaar tegen 2028, intussen is 31% vervangen door Led. Hoge prijzen vertragen dit 

proces. 

- Dossier isoleren Lakenhalle gaat verder en zal zeker belangrijke resultaten boeken. 

- OC Potyze ondergaat ‘Benovatie’ (bijna volledige renovatie) met project energiedelen. 

- berekening CO² uitstoot binnen ‘Gemeente voor de Toekomst’ is als volgt verdeeld: 

huishoudens 25%, Tertiair (ziekenhuizen e.d.) 15%, transport 22%, landbouw 5%, Industrie 

33%. Tot 2020 is er een duidelijke daling uitstoot merkbaar: 2% binnen stadspatrimonium, 



38% binnen de gezinnen tegenover 2011. Corona-effect? Volgende overzicht vanaf 2022 zal 

dit uitwijzen. 

- Voedselverspilling zorgt voor 33% van CO² uitstoot.  

- project ‘Bedrijvig’: er reageerden 3 bedrijven om deel te nemen, dat is ‘een begin’. 

- ‘Energiehuis’ i.s.m. DVV Westhoek gestart met 4 deelgemeenten: Dikkebus, Vlamertinge, 

Elverdinge en Ieper. Energiehuis moet volwaardig zijn met genoeg mankracht en gemakkelijk 

toegankelijk. Een betere communicatie is gewenst.  

- Buurthuis van de Vloei start een aanspreekpunt. Samenwerking omtrent deeltuinen 

verloopt moeilijk, vanaf dit jaar moeten de bewoners/eigenaars zelfs instaan voor het 

onderhoud. Men stelt zich ernstige vragen …. 

- Bedrijven kunnen nog meer zonnepanelen voorzien, aansturen i.s.m. POM. 

- Aquathermie is nieuwe techniek waarbij warmte uit vestingwater kan gehaald worden om 

gebouwen te verwarmen (Fenix en later misschien zwembad). 

- Opstart is gemaakt voor renoveren en energiezuinig maken sociale woningen OCMW, Ons 

Onderdak is hierin goede voorbeeld en trekker. 

‘Sure 2050’ is een project waarbij gebouwen worden geclusterd om energie te sparen. 

Sommige eigendommen stad kunnen dan verkocht worden.  

Cijfers: 4.75% in 2019 – 7.64% in 2020 besparing. 

 

Besluit: er moet nog veel gebeuren om doelstelling van 40% reductie te halen. De meeste 

acties hebben immers betrekking op de eigen werking van de stad terwijl dit niet meer dan 

2% van de CO2-uitstoot vertegenwoordigt. 

Werkgroep Klimaat komt bijeen op 20 april om 19.30u.  

 

10. Waterlandschap 

Kort verslag van bijeenkomst met betrokken landbouwers door een lid van de milieuraad 

(nam deel als actief producent van fruit). 

Vergadering verliep in een goede sfeer, wel beperkte opkomst van landbouwers. Was vooral 

land bouwtechnisch. Rond landschap weinig speciaal te melden. Project WLS Westhoek 

wordt vervolgd in voorjaar.  

 

11. Gecoro: 

- Debatavond Ieper Heuvelland thema windmolens op 18 april om 19.30u in Auris, 

studiebezoeken op zaterdag 22 april (busreis) naar Meetjesland. Kostprijs 15€ pp, dit wordt 

vergoed door Milieuraad. Warme oproep tot deelname! 

- RUP Vlamertinge: Grote Kemmelbeek krijgt meer ruimte en er wordt groenblauwe as zowel 

door als rondom het dorp voorzien. Sommige passages worden daarvoor opengelegd. Het 

nieuwe wachtbekken (‘GOG’) wordt verder afgewerkt. 

Er is principiële discussie omtrent een betere integratie van nieuwe, kleinschalige sociale 

woningen binnen de bestaande tuinwijken: de bestaande grote kavels kunnen via 

herinrichting meer wooneenheden bevatten op minder oppervlakte. Principieel visieverschil 

gaat vooral over begrip ‘meergezinswoning’ met mogelijke ‘verstoring’ van de 

grondgebonden residentiële eengezinswoningen. Deze kwestie wordt voorgelegd aan 

studiebureau om nieuwe voorstellen uit te werken. 

 

12. Strategische Spie: op 22 maart worden infomomenten georganiseerd. Inschrijven verplicht. 

Dit kan een mooi ontwikkelingsproject worden met veel aandacht voor herstel en 

herwaardering authentieke landschappelijke waarden, met natuurgebied De Triangel en 



vestinglandschap als kerngebieden. Het studiebureau is alvast goed bezig. We hopen op tijd 

ook advies te kunnen geven op dit plan. 

Via een werkgroep zou eventueel Sandra Debeuf worden uitgenodigd. 

 

13. Groene plukjes i.s.m. Landbouwraad is on hold gezet wegens radicale acties vanuit 

landbouw. Wordt hernomen wanneer gemoederen bedaard zijn.  

 

14. Varia: 

Natuurpunt heeft een manifest klaar om aan de diverse politieke partijen voor te stellen. De 

Milieuraad zou best ook een manifest opstellen. Dit wordt op volgende Milieuraad 

besproken. 

 

Volgende vergadering op 11 mei om 19.30uur in Het Perron. 

Voor heropstarten werkgroepen wordt iedereen vrijblijvend uitgenodigd 

 

 


